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REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

 Putin peste 60% dintre angajatii din Sanatate sunt fie vaccinati, fie s-au infectat 

cu SARS COV-2 si au anticorpi, conform Federatiei Sanitas 

 In prima jumatate a anului, deficitul comercial al Romaniei a crescut cu aproape 

doua miliarde de euro fata de 2020, depasind pe total 10 miliarde de euro. In 

primele sase luni, atat importurile cat si exporturile au depasit valoarea anterioara 

pandemiei (sept 2019-feb 2020), atingand noi recorduri istorice. 

 Guvernul Citu vrea sa creeze o Comisie care sa combata rasismul si discriminarea 

din sportul romanesc 

 Virgil Popescu: Scumpirea energiei pe piata angro nu se va regasi în totalitate in 

facturile populatiei 

 Anca Dragu: Avem o executie buna la Ministerul Transporturilor. Ca atare, eu 

sper ca la rectificarea buegtara vom ajunge la o suma mult mai mare fata de cea 

initiala, de 300 de milioane 

 Relaxarea programei scolare si cresterea salarizarii in domeniu, propuneri ale 

profesorilor reuniti in Congresul din Oradea 

 Concediile medicale, greu de obtinut. Cum a modificat Ministerul Sanatatii legea 

 Ministerul Muncii: 856.069 persoane cu dizabilitati erau inregistrate la 31 martie 

2021 

 Surse: Klaus Iohannis vrea remanierea ministrului Stelian Ion 

 Trei asociatii de magistrati: Lipsa reformelor reale in justitie poate duce la 

sanctiuni pecuniare imense aplicate Romaniei, de cel putin 1 % din PIB din cauza 

nesocotirii deciziilor CJUE 

 Bursa de la Bucuresti a castigat 2,46 miliarde de lei din capitalizare in aceasta 

saptamana 
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 UE îl ameninta cu noi sanctiuni pe Lukasenko, la un an dupa ce acesta ar fi 

castigat fraudulos presedintia din Belarus 

 Raportul expertilor ONU in domeniul climei, considerat cel mai puternic 

avertisment lansat vreodata: "Nu ne putem permite sa asteptam" 
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 Puțin peste 60% dintre angajații din Sănătate sunt fie vaccinați, fie s-

au infectat cu SARS COV-2 și au anticorpi, conform Federației Sanitas 

Peste 60% dintre angajaţii din Sănătate sunt fie vaccinaţi, fie s-au infectat cu virusul 

SARS-C0V-2 în ultimele 6 luni şi au anticorpii necesari, astfel că decizia individuală de 

vaccinare, în cazul lor, poate fi amânată fără a pune pe nimeni în pericol, potrivit 

Federaţiei Sanitas. 

„60,14% dintre angajaţii în Sănătate sunt fie vaccinaţi, fie s-au infectat cu virusul SARS-

C0V-2 în ultimele 6 luni şi au anticorpii necesari, astfel că decizia individuală de 

vaccinare – în cazul lor – poate fi amânată fără a pune pe nimeni în pericol. Tot în 

această valoare procentuală a fost inclusă şi categoria celor care au contraindicaţii 

medicale la vaccinare, dar numărul persoanelor înregistrate la această secţiune este 

foarte mic (sub 0,01%). Datele sunt valabile atât pentru personalul medical, cât şi pentru 

personalul TESA şi administrativ”, se arată într-o postare de pe pagina de Facebook a 

federaţiei sindicale. 

Potrivit sursei citate, 39,86% dintre cei angajaţi în spitalele publice au decis să amâne, cel 

puţin deocamdată, vaccinarea. 

Evaluarea este realizată de Federaţia Sanitas pe baza datelor statistice colectate din 

spitalele publice din România. Eşantionul reprezentativ cuprinde atât instituţiile aflate în 

subordinea Ministerului Sănătăţii şi a autorităţilor publice locale, cât şi pe cele care 

funcţionează în reţele de instituţii publice de sănătate aflate în subordinea altor 

ministere şi autorităţi publice centrale (Transporturi, Justiţie, MAI, SRI, Academia Română 

etc.). La acestea se adaugă datele primite de la DSP-uri, Servicii Judeţene de Ambulanţă 

şi Centre de Transfuzie Sanguină din întreaga ţară. 

Datele sunt valabile la nivelul lunii iulie 2021, precizează sursa citată. 

(Sursa: G4media.ro) 
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 În prima jumătate a anului, deficitul comercial al României a crescut 

cu aproape două miliarde de euro față de 2020, depășind pe total 10 

miliarde de euro. În primele șase luni, atât importurile cât și 

exporturile au depășit valoarea anterioară pandemiei (sept 2019-feb 

2020), atingând noi recorduri istorice. 

 

În perioada 1.I-30.VI 2021: 

 exporturile au însumat 36,1 miliarde euro, iar importurile au însumat 46,8 miliarde 

de euro. Acestea sunt recorduri istorice pentru șase luni, în comerțul internațional 

al României; 

 exporturile au crescut cu 26,5%, iar importurile au crescut cu 25,6%, față de 

aceeași perioadă din 2020; 

 Deficitul balanţei comerciale a fost de 10,6 miliarde de euro, mai mare cu 1,97 

miliarde de euro decât cel înregistrat în perioada similară din 2020; 

 În luna iunie 2021, exporturile au însumat 6,2 miliarde de euro (+28,9%), iar 

importurile au însumat 8,08 miliarde de euro (+31,1%). Aceste valori le depășesc 

pe cele din februarie 2020 și reprezintă din punct de vedere valoric recorduri 

lunare istorice pentru comerțul internațional al României. 
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Comerțul României cu țările UE  reprezintă 74,1% din totalul exporturilor şi 73,5% din 

total importurilor. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Guvernul Cîțu vrea să creeze o Comisie care să combată rasismul și 

discriminarea din sportul românesc 

Legea Sportului urmează să fie modificată, conform unui proiect de ordonanță asumat 

de guvern, care prevede înființarea unei noi comisii care să vegheze ca la manifestările 

sportive să nu apară manifestări de rasism, discriminare și violență pe motive de criterii 

de rasism și discriminare. 

Comisia Națională privind Siguranța și Securitatea la evenimentele sportive va avea ca 

membri reprezentanți ai Guvernului, ai federațiilor sportive, direcții județene și ai ONG-

urilor cu activități din domeniu. Această nouă comisie va stabili regulile după care se va 

desfășura fiecare competiție sportivă internă în așa fel încât să fie ferită de manifestările 

ce țin de rasim și discriminare. 

Ce prevede proiectul de ordonanță: 

“Se înființează Comisia Națională privind siguranța și securitatea la evenimentele 

sportive, ca organism de reglementare, control şi supraveghere, format din 

reprezentanți ai administrației publice centrale, reprezentanți ai federațiilor sportive 

naționale, reprezentanți ai ligilor profesioniste şi reprezentanți ai direcțiilor pentru 

tineret şi sport județene, respectiv a municipiului București și ai altor asociații sau 

organisme de drept privat cu atribuții în domeniu.” 10. La articolul 85, alineatul (2), 

partea introductivă se modifică şi va avea următorul cuprins: „(2) Comisia Națională 

privind Siguranța și Securitatea la evenimentele sportive are, în principal, următoarele 

atribuții: 

1. a) stabilește normele obligatorii privind organizarea evenimentelor sportive şi de 

prevenire a violenței, manifestărilor de rasism și de discriminare, cu ocazia 

desfășurării acestora; 

 

http://sgglegis.gov.ro/legislativ/docs/2021/08/txvwscg0fh651z3kqyp8.pdf
http://sgglegis.gov.ro/legislativ/docs/2021/08/txvwscg0fh651z3kqyp8.pdf
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2. b) supraveghează şi controlează modul în care normele obligatorii privind 

siguranța și securitatea sunt respectate şi aplicate de organizatorii de evenimente 

sportive şi de administratorii de baze sportive în cadrul cărora se desfășoară 

aceste evenimente; 

……………………………………………………………. 

1. d) ia măsuri pentru prevenirea violenței, manifestărilor de rasism și discriminare în 

timpul pregătirii sportivilor.” 

2. La articolul 85, alineatul (3) se modifică şi va avea următorul cuprins: 

„(3) Organizarea şi funcționarea Comisiei Naţionale privind Siguranța și Securitatea la 

Evenimentele Sportive se stabilesc prin regulament aprobat prin hotărâre a Guvernului, 

la propunerea Ministerului Tineretului şi Sportului.”, se arată în documentul citat. 

În Nota de Fundamentare a Ordonanței este precizat că este nevoie de o Hotărâre de 

Guvern ulterioară care să stabilească exact cadrul de funcționare și atribuțiile Comisiei 

împotriva discriminării în Sport. Practic, acum știm că va exista un astfel de organism, 

dar încă nu știm dimensiunea, bugetul și cum va aborda ea problemele menționate. 

Mai multe episoade de rasism și discriminare au fost întâlnite în ultimii ani în fotbalul din 

România, în timp ce restul sporturilor au fost mai degrabă ferite de astfel de manifestări. 

Vezi o antologie realizată de Libertatea cu aceste episoade. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Virgil Popescu: Scumpirea energiei pe piaţa angro nu se va regăsi în 

totalitate în facturile populaţiei 

Scumpirile recente de pe pieţele angro de energie electrică şi gaze naturale nu se vor 

regăsi în totalitate şi în facturile populaţiei şi, în plus, aceste scumpiri ar trebui să fie un 

motiv pentru români să facă o alegere pe piaţa concurenţială, pentru că acolo preţul 

este mult mai mic, a declarat, duminică, Ministrul Energiei, Virgil Popescu 

 

 

https://www.libertatea.ro/sport/rasismul-in-sportul-romanesc-si-european-de-la-sunete-de-maimuta-banane-aruncate-in-jucatori-pana-la-interdictie-de-transferuri-pentru-jucatorii-de-culoare-3320094


CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 august 2021 7 

 

"Nu se vor regăsi în totalitate pentru că sunt şi furnizori care şi-au încheiat anul trecut 

contractele şi pe piaţa contractelor la termen preţul a fost acelaşi. Evident că nu şi-au 

încheiat pe toată cantitatea şi evident neîncheind pe toată cantitatea diferenţa o 

cumpără de pe piaţa zilei următoare, unde se întâmplă aceste scumpiri. Şi mai este un 

lucru. Acum este caniculă afară şi nu bate vântul. Înseamnă că nu avem energie eoliană, 

care poate fi mai ieftină şi poate tempera piaţa. Eu mă uit în fiecare zi şi am informările 

de la Transelectrica.(...) E adevărat că avem energie fotovoltaică, dar nu avem mare 

energie eoliană care ar putea să facă presiune pe preţ", e explicat ministrul Energiei într-

o emisiune la Prima TV. 

 

Virgil Popescu a dat drept exemplu cazul primilor trei furnizori de pe comparatorul de 

preţuri al ANRE, dintre care unul este compania Hidroelectrica, deţinută de Ministerul 

Energiei, iar ceilalţi sunt furnizori privaţi. Aceştia "nu au scumpit preţul nici astăzi pentru 

contractele pe care oamenii şi le încheie pe un an de zile", a subliniat ministrul Energiei. 

 

Potrivit lui Virgil Popescu, scumpirile de pe piaţa angro ar trebui să îi stimuleze pe 

români să se mute pe piaţa concurenţială unde preţul este mult mai mic. 

 

"Dacă aştepţi... şi nu te muţi în piaţa reglementată, stai în piaţa serviciului universal, care 

am observat că a devenit foarte scumpă, mai scumpă ca până acum. Ea este o piaţă în 

care furnizorii licitează la ANRE un preţ şi s-a dus foarte sus preţul. Practic, ar trebui să îi 

stimuleze pe români, în această perioadă, să se mute, să facă o alegere odată pe piaţa 

concurenţială pentru că acolo preţul este mult mai mic", a apreciat ministrul Energiei. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Anca Dragu: Avem o execuţie bună la Ministerul Transporturilor. Ca 

atare, eu sper că la rectificarea buegtară vom ajunge la o sumă mult 

mai mare față de cea inițială, de 300 de milioane 

Preşedinta Senatului Anca Dragu a afirmat că este posibil ca la rectificarea bugetară să 

fie alocat un miliard lei peste cele 300 milioane lei anunţate deja pentru Ministerul 

Transporturilor.  
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Ea a oferit exemplul Senatului, care a renunţat la 4 milioane lei, bani pe care nu i-a 

consumat forul legislativ şi care pot fi cheltuiţi de alte instituţii care au nevoie. Discuţiile 

pe rectificare vor continua marţea care vine, a adăugat ea. 

„Da, e adevărat că vom continua discuţiile marţi pe rectificarea bugetară. Rectificarea 

bugetară este o ecuaţie cu multe variabile şi cu multe necunoscute. Cred că trebuie să 

ţinem cont de responsabilitatea fiscal-bugetară, avem o sumă la dispoziţie, de 

priorităţile de dezvoltare şi de angajamentele pe care coaliţia le-a avut la asumarea 

acestui mandat. Ca atare, ce pot să vă spun este că veniturile cresc la această rectificare, 

este clar una pozitivă, fără trucuri, fără invenţii de venituri. Deci avem aproape 9 miliarde 

venituri suplimentare care înseamnă că economia a performat mai bine în această 

jumătate de an decât am prognozat. Au fost solicitări din partea ministerelor de circa 40 

miliarde lei. E clar că nu poţi acoperi din 9 miliarde, 40 de miliarde lei şi atunci se face o 

evaluarea în funcţie de performanţele fiecărui minister. În premieră în România nu se 

taie bani de la Transporturi. De foarte multe ori rectificarea se făcea cu ajutorul banilor 

care se mutau de la Transporturi, unde nu se începeau proiectele, către alte sectoare, 

către alte ministere. Anul acesta avem o execuţie bună la Ministerul Transporturilor. Ca 

atare, şi sume suplimentare şi eu sper că vom ajunge la o sumă mult mai mare decât cea 

iniţial pusă pe hârtie, cea de 300 milioane”, a declarat Anca Dragu, duminică Digi 24. 

Întrebată de ce crede că cei de la USR PLUS sunt nemulţumiţi de câţi bani vor fi alocaţi 

la Transporturi, Dragu a răspuns: „Da, pentru că diferenţa era mare”. 

„Odată ce ne uităm cu atenţie la cifre, ne uităm în detaliu la aceste cifre, cred că putem 

să ne apropiem, să ne ducem mai mult de nevoia ministerului, undeva peste 1 miliard 

cel puţin sper că va fi posibil să alocăm pentru Ministerul Transporturilor. Minim. Eu am 

această convingere că vom găsi aceste resurse. Mai putem face câteva economii pe ici, 

pe colo. La Bunuri şi Servicii mai putem face economii, deşi acolo jumătate înseamnă 

bani pentru Sănătate. De exemplu, noi la Senat am găsit ceva economii şi am dat banii 

înapoi. E adevărat că nu sunt mulţi, vorbim de de 2 milioane lei la Fondul de salarii şi 

aproape 2 milioane la Bunuri şi Servicii. Dar pentru că am făcut o analiză foarte 

responsabilă şi lucidă şi am spus – aceştia sunt banii de care nu avem nevoie, clar, nu i-

am consumat, ci îi dăm înapoi să îi folosească alte instituţii care au nevoie”, a completat 

preşedinta Senatului, potrivit news.ro 

(Sursa: news.ro) 

https://www.news.ro/economic/anca-dragu-considera-ca-la-rectificarea-bugetara-ar-putea-fi-alocat-un-miliard-de-lei-pe-langa-cele-300-milioane-lei-anuntate-deja-pentru-ministerul-transporturilor-1922404108302021082120349972


CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 august 2021 9 

 

 Relaxarea programei şcolare şi creşterea salarizării în domeniu, 

propuneri ale profesorilor reuniţi în Congresul din Oradea 

Relaxarea programei şcolare cu adaptarea ei la cerinţele actuale ale societăţii, precum şi 

creşterea salarizării în domeniu sunt cele mai importante propuneri ale cadrelor 

didactice din ţară şi de peste hotare reunite în cadrul congresului internaţional organizat 

la Oradea în perioada 3 - 6 august. 

 

"Programa este foarte stufoasă, s-au plâns foarte mulţi profesori. Revizuirea, relaxarea 

programei a fost un subiect care s-a discutat foarte mult. Şi desigur, salarizarea cadrelor 

didactice. Din an în an, tot mai puţini sunt atraşi de învăţământ pentru că se orientează 

către alte domenii cu salarii mult mai mari şi care le dau posibilitatea unui trai decent," a 

declarat, sâmbătă, pentru AGERPRES, Stela Tăut, preşedintele Asociaţiei Dascălilor 

Bihoreni (ADB), organizatoarea congresului. 

 

Aceasta a precizat că propunerile făcute de cei 486 de participanţi la congres vor fi 

analizate şi discutate de Consiliul director al Asociaţiei Generale a Învăţătorilor din 

România (AGIRo). 

 

În afară de cele două propuneri menţionate, Tăut a arătat că profesorii participanţi au 

mai cerut manuale unice, susţinerea învăţământului dual, asigurarea bazei materiale în 

toate şcolile din România, un număr redus de elevi în clase, finanţarea pe unităţi de 

învăţământ şi nu per elev, mai multă autoritate pentru dascăli, propunerile pentru 

funcţia de director să fie făcute de cadrele didactice din şcoală pe criterii de competenţă 

şi nu politic, introducerea orelor de caligrafie. 

 

Alte propuneri vizează studiul comunităţilor române din afara graniţelor la orele de 

istorie, creşterea numărului de ore de matematică la profilul tehnologic, introducerii 

notării cu note din clasele a III-a şi a IV-a, susţinerea orelor de dezvoltare personală de 

către cadre specializate. 

 

S-a solicitat, de asemenea, mărirea numărului de personal auxiliar în grădiniţe, 

finanţarea pregătirii cadrelor didactice prin cursuri şi a schimbului de experienţă între 

unităţile şcolare, tehnologie la dispoziţia şcolilor şi a cadrelor didactice. 
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Profesorii prezenţi la congres au mai cerut şi ca textele din manualele şcolare să aducă 

în prim plan valorile autentice româneşti. 

 

Asociaţia Dascălilor Bihoreni a organizat Congresul Internaţional al Cadrelor Didactice 

din ţară şi al cadrelor didactice de etnie română de peste hotare, fiind al 43-lea Congres 

al Asociaţiei Generale a Învăţătorilor din România. 

 

Profesori, învăţători şi educatori din ţară şi din Republica Moldova, Ungaria, Serbia, 

Ucraina au avut un program bogat şi diversificat la Oradea. Pe lângă lucrări în plen, au 

fost organizate cursuri, work-shopuri şi schimburi de experienţă pe mai multe teme, 

între care: bune practici în învăţământul online, propuneri privind relaxarea programei 

şcolare, situaţia învăţământului în limba română în şcolile de peste hotare. Totodată, s-

au făcut analize şi propuneri pentru proiectul România Educată.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Concediile medicale, greu de obținut. Cum a modificat Ministerul 

Sănătății legea 

Românii care pleacă cu bună ştiinţă în zone cu risc COVID nu mai primesc decât cinci 

zile de concediu de carantină, faţă de 14 cât obţineau până acum. În acelaşi timp, 

medicul de familie este obligat să acorde concedii medicale în etape – în baza unui plan 

de recuperare a capacităţii de muncă a pacientului. 

Ministrul Sănătăţii a stabilit printr-un ordin comun cu al Casei Naţionale de Asigurări de 

Sănătate noi reguli de acordare a concediilor medicale şi a indemnizaţiilor de asigurări 

sociale de sănătate. 

Motivul pentru care autorităţile au recurs la modificarea reglementărilor de acordare a 

acestor concedii medicale a fost interesul pentru utilizarea cât mai judicioasă a banului 

public, a explicat Mihaela Tănase, purtător de cuvânt al Casei Naţionale de Asigurări de 

Sănătate, potrivit „Adevărul”. De concedii medicale ar trebui să beneficieze doar acele 

persoane care au cu adevărat nevoie de ele, a adăugat aceasta. 
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5 zile de concediu de carantină în loc de 14 zile 

Una dintre modificările importante este cea care vizează acordarea a 5 zile de concediu 

de carantină care se suportă din fondul de asigurări de sănătate. „În aceste cazuri 

vorbim clar despre persoane care decid în interes personal să plece într-o zonă declarată 

cu risc epidemiologic. Deci, avem acele hărţi, acele statistici în care suntem avertizaţi 

prin toate canalele că este zonă cu risc epidemiologic ridicat. În momentul în care eu 

decid să plec în vacanţă – de exemplu, plec în Marea Britanie, să zicem –, când mă întorc 

nu este normal să mă bazez pe faptul că statul îmi va plăti 100% concediu de carantină 

timp de 14 zile, cum era până la 1 august.  Pe de o parte, trebuie să descurajăm 

deplasările în zonele cu risc epidemiologic, pe de altă parte, sigur că acea persoană 

trebuie să stea în izolare 14 zile pentru a nu pune în pericol alţi oameni”, a adăugat 

Tănase. În aceste condiţii, variantele pentru asigurat ar fi acelea de a intra în concediu de 

odihnă sau în concediu fără plată. 

Cel puţin două etape de concediu medical 

O altă modificare vizează acordarea fracţionată a concediilor medicale care până la 

finalul lui iulie se acordau dintr-o singură bucată. Astfel, în cazul incapacităţii temporare 

de muncă, pentru boli banale, perioada de concediu medical se va acorda în două etape. 

Va exista o monitorizare a medicului curant care trebuie să constate necesitatea pentru 

fiecare episod din boala respectivă. „Din numărul total de zile pentru afecţiunea 

respectivă se fracţionează, cel puţin în două etape. Se pune pacientul pe un tratament, 

se monitorizează şi i se acordă omului în continuare concediul medical dacă medicul 

consideră necesar, iar dacă nu, nu. Monitorizarea se poate face şi în cadrul unei 

consultaţii la distanţă. E vorba despre bolile obişnuite, pentru că afecţiunile oncologice 

nu intră în această discuţie”, a precizat Mihaela Tănase. 

Astfel, într-o primă etapă, medicul de familie va acorda maximum 4 zile de concediu 

medical, cu încadrarea în limita maximă de 7 zile pentru fiecare episod de boală, 

respectiv 28 de zile pe an, iar medicul specialist din ambulatoriu poate acorda, în prima 

etapă, maximum 15 zile, cu încadrarea în limita maximă de 30/31 zile/lună, respectiv 90 

de zile/pe an.  
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Noile norme mai prevăd ca, în situaţia în care prima etapă a concediului medical pentru 

incapacitate temporară de muncă se finalizează într-o zi nelucrătoare, certificatul de 

concediu medical în continuare poate fi eliberat în prima zi lucrătoare care urmează, cu 

încadrarea în limitele maxime menţionate. Iar dacă după prima etapă de acordare a 

concediului medical persoana asigurată nu se mai prezintă pentru evaluarea stării de 

sănătate, rămâne fără certificat de concediu medical. 

Care sunt excepţiile 

Medicii curanţi  nu trebuie să întocmească plan de monitorizare a evoluţiei bolii  în cazul 

eliberării  certificatelor de concediu medical pentru unele boli speciale, şi anume: boli 

cardiovasculare, SIDA, neoplazii şi tuberculoză, pentru urgenţele medico-chirurgicale, 

pentru bolile infectocontagioase din grupa A şi pentru bolile infectocontagioase pentru 

care se impune măsura izolării, precum şi în situaţia în care asiguratul este internat în 

spital. De asemenea, sunt exceptate concediile medicale pentru maternitate, pentru 

îngrijirea copilului bolnav, precum şi în cazul riscului maternal. Acestea pot fi acordate în 

continuare într-o singură etapă, fără a fi necesară întocmirea planului de urmărire a 

evoluţiei bolii. 

7 zile de medical după ieşirea din spital 

După expirarea concediului medical acordat la ieşirea din spital, în cazul în care starea 

sănătăţii persoanei asigurate nu permite reluarea activităţii, medicul de familie, pe baza 

scrisorii medicale, poate prelungi concediul medical cu maximum 7 zile calendaristice 

pentru aceeaşi afecţiune, la fel ca şi până acum. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministerul Muncii: 856.069 persoane cu dizabilităţi erau înregistrate 

la 31 martie 2021 

Numărul total al persoanelor cu dizabilităţi era, la 31 martie 2021, de 856.069, dintre 

care 98,04 % (839.313 persoane) se aflau în îngrijirea familiilor şi/sau trăiau independent 

(neinstituţionalizate) şi 1,96% (16.756 persoane) se aflau în instituţiile publice 

rezidenţiale de asistenţă socială pentru persoanele adulte cu dizabilităţi 

(instituţionalizate), conform statisticilor Ministerului Muncii, citate de Agerpres. 
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La finele lunii martie, rata persoanelor cu dizabilităţi la populaţia României a fost de 

4,43%, cele mai mari rate fiind înregistrate în regiunile Sud-Vest Oltenia (5,63%), Sud-

Muntenia (4,78%) şi Nord-Vest (4,72%). 

Numărul cel mai mare de persoane cu dizabilităţi se înregistra în municipiul Bucureşti 

(73.319 persoane), urmat de judeţul Prahova (37.625 persoane), iar cel mai mic număr în 

judeţul Covasna (6.367 persoane). 

Conform sursei citate, femeile reprezentau 53,29% din totalul persoanelor cu dizabilităţi. 

Numărul persoanelor cu vârsta de peste 50 ani reprezentau 72,67% din totalul 

persoanelor adulte cu dizabilităţi. 

“Din centralizarea datelor pe grupe de vârstă rezultă că 53,06% sunt persoane cuprinse 

între 18-64 ani (414.773 persoane) şi 46,94% au peste 65 ani (366.947 persoane), în total 

persoane adulte cu dizabilităţi”, menţionează MMPS. 

Numărul persoanelor cu handicap grav reprezenta 40,07% din total, cele cu handicap 

accentuat 48,08%, iar cele cu handicap mediu şi uşor 11,85%. 

La 31 martie 2021, numărul instituţiilor publice de asistenţă socială pentru persoanele 

adulte cu dizabilităţi era de 510 (faţă de 500 la 31 martie 2020), dintre care: 455 

rezidenţiale (faţă de 444 la 31 martie 2020) şi 55 nerezidenţiale – de zi (faţă de 56 la 31 

martie 2020). 

Aproximativ trei pătrimi (80%) din instituţiile rezidenţiale publice pentru persoanele 

adulte cu dizabilităţi erau: centre de îngrijire şi asistenţă (35,60%), având 6.938 de 

beneficiari; locuinţe protejate (31,65%) având 1.004 de beneficiari;şi centre de abilitare si 

reabilitare (12,75%) cu 2.311 beneficiari. Aceştia reprezintă 61,19% (10.253) din numărul 

total de 16.756 persoane aflate în instituţiile rezidenţiale. 

Un număr semnificativ de beneficiari exista şi în cele 44 de centre de recuperare şi 

reabilitare neuropsihiatrică, respectiv 4.360 persoane (26,02%). 

Din cele 455 instituţii publice rezidenţiale de asistenţă socială pentru persoanele adulte 

cu dizabilităţi 79 erau centre cu peste 50 de beneficiari. Aceste centre se află în proces 

de restructurare, se arată în buletinul statistic al Ministerului Muncii. 
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Conform Legii nr. 448/2006 privind protecţia şi promovarea drepturilor persoanelor cu 

dizabilităţi, republicată, tipurile de handicap sunt: fizic, vizual, auditiv, surdocecitate, 

somatic, mintal, psihic, HIV/SIDA, asociat, boli rare. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Surse: Klaus Iohannis vrea remanierea ministrului Stelian Ion 

Președintele Klaus Iohannis își dorește remanierea ministrului Justiției, Stelian Ion, 

potrivit informațiilor G4Media.ro. Deocamdată, Stelian Ion este susținut de liderii USR 

PLUS, iar o încercare de remaniere fără acordul partidului său ar putea provoca o criză 

guvernamentală mult mai profundă decât în cazul îndepărtării lui Vlad Voiculescu de la 

Ministerul Sănătății, au declarat surse politice pentru G4Media.ro. 

Președintele Iohannis este nemulțumit că Stelian Ion continuă proiectul de desființare a 

Secției Speciale pentru magistrați (SIIJ) în forma radicală, dar și pentru că ministrul a 

lansat fără acordul său concursul pentru ocuparea posturilor – cheie de procuror șef 

DIICOT, procuror șef adjunct la DNA și șefi de secție la DNA și Parchetul General. 

Potrivit informațiilor G4Media.ro, ministrul Justiției i-a transmis președintelui încă din 

primăvară intenția de a demara concursurile pentru posturile de conducere din 

parchete, dar Iohannis nu i-a dat undă verde. Pus în situația de a fi blamat pentru 

inacțiune, Stelian Ion a demarat procedura, care ar urma să se încheie pe 16 septembrie 

cu transmiterea către CSM a propunerilor de la minister. Or, Iohannis ar fi vrut ca 

numirile să fie agreate cu el, așa cum s-a întâmplat în 2020, când fostul ministru Cătălin 

Predoiu a propus trei nume de procurori-șefi aprobate imediat de Iohannis, deși CSM 

dăduse aviz negativ pentru doi (Giorgiana Hosu la DIICOT și Gabriela Scutea la Parchetul 

General). 

De altfel, Stelian Ion a transmis un mesaj clar într-o postare pe Facebook la adresa Klaus 

Iohannis, scriind că ”de-a lungul timpului, Secția pentru procurori a adus în avizele sale la 

propunerile pentru numirea procurorilor cu rang înalt argumente care ar trebui să fie 

luate în considerare, și nu ignorate”. 
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Iohannis și-a exprimat și public nemulțumirea față de Stelian Ion miercuri, 4 august. 

Întrebat despre funcționarea coaliției de guvernare, Iohannis a spus că ”SIIJ nu a fost 

desființat, chit că toată lumea s-a lăudat că așa va face, dar ministrul Justiției nu a găsit 

încă calea potrivită; legile justiției – nici nu există un proiect acceptat în coaliție. Și sunt și 

eu nemulțumit de aceste lucruri și sunt și alte reforme care au fost promise și deocamdată 

auzim că se întâlnesc și se discută”. 

Stelian Ion a răspuns în aceeași zi printr-o postare pe Facebook în care a tratat pe larg 

subiectele fierbinți. El a listat marile probleme și a spus că ”blocajul vine din coaliție și 

Parlament, nu de la Ministerul Justiției”. Ministrul Justiției a mai scris că ”îi transmit 

președintelui rugămintea de a se implica în depășirea acestui blocaj”, trimitere la faptul că 

Iohannis nu a organizat consultări pe tema justiției, deși UDMR a anunțat public că 

blochează desființarea SIIJ. 

În ceea ce privește desființarea SIIJ, președintele Iohannis e mai degrabă înclinat să 

păstreze situația actuală, potrivit surselor G4Media.ro, în timp ce ministrul vrea să 

adopte o soluție radicală de desființare, așa cum de altfel a cerut și Comisia Europeană. 

Un alt punct de divergență între cei doi este modificarea procedurii de numire a 

procurorilor-șefi. Stelian Ion a propus soluția cerută de Comisia Europeană, prin care 

avizul CSM să fie conform (adică obligatoriu), ceea ce ar diminua prerogativele 

președintelui. Iohannis a anunțat public că nu este de acord cu această propunere, deși 

ea este prinsă explicit în programul de guvernare și în ultimele rapoarte MCV ale 

Comisiei Europene. ”Un lucru spun răspicat: varianta pe care o voi promova va fi în sensul 

diminuării factorului politic în această procedură de numire/revocare. Un rol crescut al 

Secției pentru procurori este esențial”, a scis Stelian Ion în postarea sa de răspuns la 

criticile lui Iohannis. 

(Sursa: economedia.ro) 
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 Trei asociații de magistrați: Lipsa reformelor reale în justiție poate 

duce la sancțiuni pecuniare imense aplicate României, de cel puțin 1 % 

din PIB din cauza nesocotirii deciziilor CJUE 

Trei asociații de magistrați avertizează că România riscă ”sancțiuni pecuniare imense”, de 

cel puțin 1% din Produsul Intern Brut (PIB) dacă nu va respecta deciziile Curții de Justiție 

a Uniunii Europene (CJUE). ”Reamintim că hotărârea CJUE din 18 mai 2021 este ignorată 

de Parlamentul României, care refuză să desființeze SIIJ și să reorganizeze Inspecția 

Judiciară, de asemenea, refuză să pună în aplicare celelalte recomandări MCV privind 

sistemul judiciar”, se arată în comunicatul semnat de Asociația Forumul Judecătorilor din 

România, Asociația Inițiativa pentru Justiție și de Asociația Mișcarea pentru Apărarea 

Statutului Procurorilor. 

Redăm mai jos comunicatul integral: 

”Asociațiile profesionale ale judecătorilor și procurorilor români au luat act de 

manifestarea de voință a Guvernului Poloniei în scopul renunțării la forma de organizare 

a Camerei disciplinare a Curţii Supreme de Justiție, care funcționa cu încălcarea dreptului 

Uniunii Europene, punând astfel în aplicare o hotărâre recentă a Curții de Justiție a 

Uniunii Europene, cu toată opoziția Tribunalul Constituţional din Polonia. 

Comisia Europeană acordase termen Poloniei până pe 16 august 2021 pentru 

respectarea hotărârilor CJUE, cu intenția impunerii unor sancţiuni financiare, conform 

art.260 din Tratatul privind funcționarea Uniunii Europene. Existau indicii serioase că 

suma în cauză ar fi putut ajunge, anual, spre cel puțin 1% din produsul intern brut al 

Poloniei, respectiv 5,2 miliarde euro. 

O situație similară există și în România. 

În hotărârea sa din 18 mai 2021, pronunțată în cauzele conexate C-83/19, C-127/19, C-

195/19, C-291/19, C-355/19 și C-397/19, Curtea de Justiție a Uniunii Europene a stabilit 

clar că România trebuie să ia măsurile adecvate pentru a îndeplini obiectivele de 

referință fixate în MCV, „ținând seama în mod corespunzător, în temeiul principiului 

cooperării loiale prevăzut la articolul 4 alineatul (3) TUE, de rapoartele întocmite de 

Comisia Europeană, în special de recomandările formulate în rapoartele MCV”, această 

obligație fiind în sarcina „fiecărui organ al statului membru în cauză”. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 august 2021 17 

 

CJUE a stabilit că reglementările care guvernează organizarea justiției în România, cum 

sunt cele referitoare la numirea interimară în funcțiile de conducere ale Inspecției 

Judiciare și la înființarea în cadrul Ministerului Public a unei Secții pentru investigarea 

infracțiunilor din justiție, intră în domeniul de aplicare al Deciziei 2006/928, astfel încât 

acestea trebuie să respecte cerințele care decurg din dreptul Uniunii și în special din 

valoarea statului de drept prevăzută la articolul 2 TUE. 

Articolul 2 și articolul 19 alineatul (1) al doilea paragraf TUE, precum și Decizia 2006/928 

trebuie interpretate în sensul că se opun unei reglementări naționale adoptate de 

guvernul unui stat membru care îi permite acestuia din urmă să facă numiri interimare în 

funcțiile de conducere ale organului judiciar însărcinat cu efectuarea cercetărilor 

disciplinare și cu exercitarea acțiunii disciplinare împotriva judecătorilor și a procurorilor 

fără respectarea procedurii ordinare de numire prevăzute de dreptul național atunci 

când această reglementare este de natură să dea naștere unor îndoieli legitime cu 

privire la utilizarea prerogativelor și a funcțiilor acestui organ ca instrument de presiune 

asupra activității respectivilor judecători și procurori sau de control politic al acestei 

activități. 

De asemenea, articolul 2 și articolul 19 alineatul (1) al doilea paragraf TUE, precum și 

Decizia 2006/928 trebuie interpretate în sensul că se opun unei reglementări naționale 

care prevede înființarea în cadrul Ministerului Public a unei secții specializate care are 

competența exclusivă de a ancheta infracțiunile săvârșite de judecători și de procurori 

fără ca înființarea unei astfel de secții să fie justificată de imperative obiective și 

verificabile legate de buna administrare a justiției și să fie însoțită de garanții specifice 

care să permită, pe de o parte, să se înlăture orice risc ca această secție să fie folosită ca 

instrument de control politic al activității respectivilor judecători și procurori susceptibil 

să aducă atingere independenței acestora și, pe de altă parte, să se asigure că respectiva 

competență poate fi exercitată în privința acestora din urmă cu respectarea deplină a 

cerințelor care decurg din articolele 47 și 48 din Carta drepturilor fundamentale a 

Uniunii Europene. 

De altfel, CJUE reține în mod clar că: ”219 Din elementele aflate la dispoziția Curții și din 

Raportul Comisiei către Parlamentul European și Consiliu din 22 octombrie 2019 privind 

progresele realizate de România în cadrul mecanismului de cooperare și de verificare  
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[COM(2019) 499 final, p. 5] reiese că exemple practice luate din activitățile SIIJ sunt de 

natură să confirme realizarea riscului, menționat la punctul 216 din prezenta hotărâre, ca 

această secție să se asemene unui instrument de presiune politică și să intervină pentru 

a schimba cursul anumitor anchete penale sau al unor proceduri judiciare privind, 

printre altele, fapte de corupție la nivel înalt într-un mod care ridică îndoieli cu privire la 

obiectivitatea sa, aspect a cărui apreciere revine instanțelor de trimitere, conform 

jurisprudenței amintite la punctul 201 din prezenta hotărâre.” 

Nerespectarea unei hotărâri pronunțate de Curtea de Justiție a Uniunii Europene poate 

determina Curtea, la cererea Comisiei Europene, să impună sancțiuni financiare, sub 

forma unei sume forfetare și/sau a unei plăți zilnice. Sancțiunile sunt calculate ținând 

seama de importanța normelor încălcate și impactul încălcării asupra intereselor 

generale și private, perioada în care nu a fost aplicat dreptul UE, capacitatea statului 

membru de a plăti (amenzile trebuie să aibă un efect disuasiv). Suma este propusă de 

Comisia Europeană și poate fi modificată de Curtea de Justiție a Uniunii Europene în 

hotărârea sa. 

Opțiunea de a impune sancțiuni financiare dacă hotărârile CJUE nu sunt puse în aplicare 

există din anul 1993, Curtea aplicând sancțiuni de 37 de ori. Liniile directoare ale 

Comisiei Europene afirmă că scopul trebuie să fie acela de „a se asigura că sancțiunea în 

sine este un factor de descurajare a încălcării ulterioare” și de a se prevedea sancțiuni 

excepționale „acolo unde este cazul”, tocmai în aplicarea principiilor art.19 din Tratatul 

privind Uniunea Europeană. 

În Uniunea Europeană încă nu a existat până în prezent un caz de încălcare cu o 

importanță similară pentru sistemul judiciar al UE și pentru supraviețuirea statului de 

drept într-unul dintre statele membre. Așadar, o atare nesocotire justifică o sancțiune 

imensă, apreciată la nivelul a cel puțin 1 la sută din produsul intern brut al statului 

membru care refuză să pună în aplicare hotarări ale CJUE în privința statului de drept. 

Niciun stat membru, prin niciuna din puterile sale, legislativă, executivă, judecătorească 

ori prin organele sale administrative, nu ar trebui să fie vreodată tentat să ignore 

hotărârile CJUE în acest domeniu. 

Reamintim că hotărârea CJUE din 18 mai 2021 este ignorată de Parlamentul României, 

care refuză să desființeze SIIJ și să reorganizeze Inspecția Judiciară, de asemenea, refuză 

să pună în aplicare celelalte recomandări MCV privind sistemul judiciar.  
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Totodată, Consiliul Superior al Magistraturii nu a ținut seama în mod corespunzător de 

hotărâre, așa cum Comisia Europeană a solicitat în ultimul raport MCV din iunie 2021, iar 

Inspecția Judiciară a declanșat proceduri disciplinare tocmai împotriva judecătorilor care 

au fost la originea sesizării CJUE și a celor care au aplicat hotărârea CJUE, într-o 

manifestare de forță ce a fost percepută de toți observatorii externi relevanți ca fiind 

vindicativă, de natură a compromite aplicarea obligatorie a dreptului UE în România. 

În cazul României, 1% din produsul intern brut ar însemna, anual, suma de 2,3 miliarde 

euro cu titlul de sancțiuni financiare pentru nerespectarea hotărârilor CJUE (aproximativ 

7 miliarde de euro pentru următorii trei ani). La aceste sancțiuni se poate adăuga 

respingerea Planului Național de Redresare și Reziliență, iar punerea în executare a unei 

asemenea hotărâri de stabilire a unor sancțiuni financiare poate avea ca efect inclusiv 

neacordarea sumelor la care România ar avea dreptul în cadrul diverselor programe 

finanțate cu fonduri europene.” 

Asociația Forumul Judecătorilor din România 

Asociația Mișcarea pentru Apărarea Statutului Procurorilor 

Asociația Inițiativa pentru Justiție 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Bursa de la Bucureşti a câştigat 2,46 miliarde de lei din capitalizare în 

această săptămână 

Bursa de Valori Bucureşti (BVB) a câştigat 2,46 miliarde de lei din capitalizare, respectiv 

1,26%, în această săptămâna, însă valoarea tranzacţiilor cu acţiuni a înregistrat o scădere 

cu aproape 22%, în comparaţie cu săptămâna anterioară. 

Potrivit datelor publicate de BVB, consultate de Agerpres, capitalizarea bursieră a ajuns 

la 198,3 miliarde de lei în perioada 2 – 6 august 2021, de la 195,8 miliarde de lei 

consemnate în săptămâna 26 – 30 iulie 2021. 

Tranzacţiile cu acţiuni au generat un rulaj de 93 milioane de lei în această săptămână, în 

scădere de la 119 milioane de lei, în perioada anterioară. 
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Cea mai bună zi de tranzacţionare la BVB a fost luni, 2 august, când s-a consemnat un 

rulaj de 22,104 milioane de lei, iar cea mai slabă zi, joi, 5 august, cu o valoare a 

tranzacţiilor de 14,011 milioane de lei. 

Indicele principal al Bursei de Valori Bucureşti – BET a închis săptămâna la 11.828,27 

puncte. 

Acţiunile Băncii Transilvania au fost şi în această săptămână cele mai lichide titluri pe 

segmentul principal al Bursei de la Bucureşti, generând tranzacţii de 22,763 milioane de 

lei şi o creştere de preţ cu 3,21%. 

În topul tranzacţiilor se mai află titlurile OMV Petrom, cu schimburi de 17,842 milioane 

lei (-2,17%), urmate de acţiunile Fondului Proprietatea, cu tranzacţii de 11,843 milioane 

de lei şi o scădere de preţ de 2,61%. 

Cele mai importante creşteri ale cotaţiilor au fost înregistrate de acţiunile Aerostar 

(+29,82%), Societatea de construcţii Napoca (+24,38%) şi Altur (+20%). 

La polul opus, scăderi importante au fost consemnate de acţiunile Promateris, care au 

înregistrat un declin de 12,96%, urmate de cele ale Prebet (-5,37%) şi ale Turism Felix (-

4,24%). 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 UE îl amenință cu noi sancțiuni pe Lukașenko, la un an după ce acesta 

ar fi câștigat fraudulos președinția din Belarus 

Șeful diplomației UE, Josep Borrell, spune că liderul bielorus Aleksandr Lukașenko ar 

putea fi vizat de noi sancțiuni ale blocului comunitar.  

Preşedintele belarus Aleksandr Lukaşenko ar putea fi vizat de noi sancţiuni din partea 

Uniunii Europene, la un an de la controversatele alegeri prezidenţiale din 9 august 2020, 

suspectate de opoziţie şi Occident că au fost fraudate pe scară largă, potrivit dpa. 

"UE este pregătită să ia în considerare noi măsuri în contextul dispreţului ostentativ al 

regimului de la Minsk faţă de angajamentele internaţionale asumate", a declarat, 

duminică, şeful diplomaţiei europene, Josep Borrell. 
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Prin "aterizarea forţată şi ilegală" a unui zbor Ryanair în luna mai şi instrumentalizarea 

migranţilor în scopuri politice, regimul "a sfidat şi mai mult normele internaţionale", a 

adăugat Borrell, făcând aluzie, între altele, la cei peste 2.000 de migranţi ilegali 

înregistraţi la frontiera între Lituania, ţară membră a UE, şi Belarus, doar în luna iulie. 

Din punctul de vedere al UE, aceasta este făcută în mod deliberat de către guvernul de 

la Minsk. Lukaşenko ameninţase în mod deschis că va permite oamenilor din ţări precum 

Irak, Afganistan sau Siria să treacă frontiera, ca răspuns la sancţiunile UE, conform 

Agerpres. 

Afirmaţia şefului diplomaţiei europene intervine în ajunul împlinirii unui an de la 

alegerile prezidenţiale din 9 august trecut. Lukaşenko a fost declarat învingător cu 80,1% 

din voturi, în pofida acuzaţiilor masive de fraudă electorală. 

Manifestaţiile de protest în masă în urma alegerilor au fost reprimate cu brutalitate. 

UE nu-l mai recunoaşte pe Lukaşenko drept preşedinte şi a impus sancţiuni în ultimele 

luni împotriva mai multor responsabili de la Minsk în urma represiunii declanşate 

împotriva societăţii civile şi a opoziţiei democratice din Belarus. 

În cea mai recentă acțiune, blocul comunitar a instituit şi sancţiuni economice la adresa 

regimului de la Minsk, ca urmare a arestării bloggerului disident Roman Protasevici. 

Autorităţile din Belarus au forţat un avion de linie Ryanair - care se îndrepta de la Atena 

la Vilnius, în Lituania- să aterizeze la Minsk pentru a-l aresta pe opozantul belarus. 

Contracandidata lui Lukaşenko la alegerile de anul trecut, opozanta Svetlana 

Tihanovskaia, care revendică victoria în scrutinul de la 9 august 2020, a îndemnat la o 

presiune şi mai mare împotriva liderului autoritar din Belarus. 

"În acest moment, nimeni nu se poate simţi în siguranţă, inclusiv eu", a declarat 

Tihanovskaia, 38 de ani, care trăieşte în exil în Lituania, evocând cazul militantului 

belarus Vitali Şişov, găsit spânzurat săptămâna aceasta într-un parc din Kiev. El 

conducea o organizaţie neguvernamentală care oferea ajutor belaruşilor fugiţi din ţară 

din calea represiunilor. 

Situaţia atletei olimpice belaruse Kristina Timanovskaia a arătat că oricine poate fi 

victima "aparatului represiv" al lui Lukaşenko, a spus Tihanovskaia.  

https://www.digi24.ro/stiri/externe/lukasenko-dupa-ce-a-deschis-granitele-pentru-migranti-catre-ue-voi-i-ati-chemat-dati-le-tot-ce-le-trebuie-1605407
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue-impune-noi-sanctiuni-impotriva-unor-sectoare-cheie-ale-economiei-belarusului-1574219
https://www.digi24.ro/stiri/externe/un-disident-bielorus-care-ajuta-alti-opozanti-persecutati-de-regimul-lukasenko-a-fost-gasit-mort-intr-un-parc-din-kiev-1620587
https://www.digi24.ro/stiri/externe/atleta-din-belarus-spune-de-ce-a-decis-sa-fuga-bunica-m-a-sunat-si-mi-a-spus-ca-nu-sunt-in-siguranta-primele-declaratii-din-polonia-1623715
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Atleta a fugit în Polonia, după ce a spus că se voia transportarea ei cu forţa de la Jocurile 

Olimpice de la Tokyo la Minsk pentru criticile formulate la adresa unor oficiali sportivi 

din Belarus. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Raportul experților ONU în domeniul climei, considerat cel mai 

puternic avertisment lansat vreodată: "Nu ne putem permite să 

aşteptăm" 

Raportul experţilor ONU în domeniul climei (IPCC), aşteptat luni, va fi "cel mai puternic 

avertisment lansat vreodată" cu privire la rolul comportamentului uman în 

încălzirea globală, a declarat Alok Sharma, care va conduce COP26, conferința 

pentru climă de la Glasgow în noiembrie. 

''Comportamentul uman accelerează încălzirea globală într-un ritm alarmant", a 

declarat ministrul britanic într-un interviu acordat ziarului The Observer, ediţia de 

duminică a cotidianului The Guardian.  

''Nu ne putem permite să aşteptăm doi ani, cinci ani, zece ani", a continuat el, 

spunând că mai este timp, dar "ne apropiem periculos de mult de momentul în care 

va fi prea târziu". 

Raportul ar fi un semnal de alarmă pentru toţi cei care nu au înţeles încă de ce următorul 

deceniu trebuie să fie absolut decisiv în ceea ce priveşte acţiunile în domeniul climei, a 

insistat Alok Sharma. El a adăugat că trebuie să se înțeleagă foarte clar că activitatea 

umană provoacă schimbări climatice într-un ritm alarmant. 

''Un eşec al COP26 ar fi catastrofal, nu există alt cuvânt pentru asta'', a spus britanicul, 

care a amintit că anul trecut a fost cel mai cald an înregistrat vreodată, iar ultimul 

deceniu a fost cel mai cald deceniu înregistrat vreodată. 

Consecinţele încălzirii globale sunt deja evidente, a continuat el, făcând referire la 

inundaţiile din Europa şi China, incendiile de pădure și temperaturile record din America 

de Nord. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 august 2021 23 

 

''În fiecare zi vom vedea un nou record într-un fel sau altul în întreaga lume'', a 

adăugat el. 

Cu toate acestea, ministrul britanic a apărat planul controversat al Regatului Unit de a 

permite noi explorări de petrol şi gaze, în ciuda avertismentului Agenţiei Internaţionale 

pentru Energie din luna mai că ţările ar trebui să renunţe acum la orice nou proiect de 

petrol şi gaze dacă vor să poată limita încălzirea globală la 1,5°C. 

Aceste proiecte vor trebui să respecte angajamentul Marii Britanii de a atinge 

neutralitatea emisiilor de carbon până în 2050, a declarat Sharma, scrie Agerpres. 

Criticat de presa britanică pentru că a vizitat 30 de ţări în şapte luni, unele dintre ele fiind 

plasate de Marea Britanie pe lista roşie pentru situaţia lor sanitară în ceea ce priveşte 

coronavirusul, Alok Sharma a insistat asupra faptului că întâlnirile faţă în faţă sunt 

esenţiale şi decisive în astfel de negocieri. 

Cea de-a 26-a Conferinţă a Statelor Părţi la Convenţia-cadru a ONU privind schimbările 

climatice, prezidată de Regatul Unit, va avea loc în perioada 31 octombrie - 12 

noiembrie la Glasgow. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.agerpres.ro/

